

principles applicable to such a pipeline and to amend certain Acts in relation thereto, be amended in Clause 9, by striking out line 38 at page 6 and substituting the following therefor:

“ment for, the pipeline and establish a committee to review preference bids for goods and services from Canadian sources to ensure that there is no price fixing and to satisfy the provisions of Section 7 of the Agreement; and”.—*Mr. Symes*.

By unanimous consent, Mr. Faulkner, a Member of the Queen's Privy Council, laid upon the Table,—Copies of (1) Draft Natural Gas Throughput Agreement. (English and French).—Sessional Paper No. 303-7/14; and

(2) Draft of the Dempster Link Agreement. (English and French).—Sessional Paper No. 303-7/14A.

Mr. Symes, seconded by Mr. Knowles (Winnipeg North Centre), moved motion numbered 1,—That Bill C-25, An Act to establish the Northern Pipeline Agency, to facilitate the planning and construction of a pipeline for the transmission of natural gas from Alaska and Northern Canada and to give effect to an Agreement between Canada and the United States of America on principles applicable to such a pipeline and to amend certain Acts in relation thereto, be amended in Clause 3 by:

(a) deleting the word “and” in line 29 at page 3

(b) striking out line 32 at page 3 and substituting the following therefor:

“industrial benefits by guaranteeing the highest”

(c) striking out lines 35 to 38 at page 3 and substituting the following therefor:

“tion of, and procurement for, the pipeline; and

(g) to facilitate the efficient and expeditious planning and construction of the pipeline while at the same time ensuring that federal government financial guarantees of any kind will not be required in order to complete the project.”

Mr. Symes, seconded by Mr. Knowles (Winnipeg North Centre), moved motion numbered 11,—That Bill C-25, An Act to establish the Northern Pipeline Agency, to facilitate the planning and construction of a pipeline for the transmission of natural gas from Alaska and Northern Canada and to give effect to an Agreement between Canada and the United States of America on principles applicable to such a pipeline and to amend certain Acts in relation thereto, be amended in Schedule III at page 52, by striking out line 2 of paragraph 12 (a) and substituting the following therefor:

“relating to the financing of the pipeline consistent with paragraph 3 (g) and sub-clause 21 (2) of this Act and such”.

sur les principes applicables à ce pipe-line et modifiant certaines lois en conséquence, à l'article 9, en remplaçant la ligne 33, page 6, par ce qui suit:

«des fournitures nécessaires à cette fin et établir un comité chargé d'étudier les appels d'offres préférentielles concernant les biens et services de provenance canadienne pour veiller à ce qu'il n'y ait pas de fixation des prix par entente préalable et pour répondre aux dispositions de l'article 7 de l'Accord; et.»—*M. Symes*.

Du consentement unanime, M. Faulkner, membre du Conseil privé de la Reine, dépose sur le Bureau de la Chambre,—Copies (1) d'une ébauche d'un Accord sur la capacité de transport de gaz naturel. (Textes français et anglais). (Document parlementaire n° 303-7/14); et

(2) d'une ébauche d'un Accord sur la bretelle de Dempster. (Textes français et anglais). (Document parlementaire n° 303-7/14A).

M. Symes, appuyé par M. Knowles (Winnipeg-Nord-Centre), propose la motion numéro 1,—Qu'on modifie le Bill C-25, Loi créant l'Administration du pipe-line du Nord, visant à faciliter la planification et la construction d'un pipe-line servant au transport du gaz naturel de l'Alaska et du Nord canadien, donnant effet à l'Accord entre le Canada et les États-Unis d'Amérique sur les principes applicables à ce pipe-line et modifiant certaines lois en conséquence, à l'article 3,

a) en retranchant le mot «et» à la ligne 31, page 3;

b) en remplaçant les lignes 34 et 35, page 3, par ce qui suit:

«les avantages industriels connexes en garantissant la plus grande participation possible;»

c) en remplaçant les lignes 39 à 41, page 3, par ce qui suit:

«fin; et

g) de faciliter la planification et la construction expéditives et efficaces du pipe-line tout en assurant qu'aucune garantie financière du gouvernement fédéral ne sera nécessaire pour achever le projet.»

M. Symes, appuyé par M. Knowles (Winnipeg-Nord-Centre), propose la motion numéro 11,—Qu'on modifie le Bill C-25, Loi créant l'Administration du pipe-line du Nord, visant à faciliter la planification et la construction d'un pipe-line servant au transport du gaz naturel de l'Alaska et du Nord canadien, donnant effet à l'Accord entre le Canada et les États-Unis d'Amérique sur les principes applicables à ce pipe-line et modifiant certaines lois en conséquence, à l'Annexe III, page 52, en remplaçant la deuxième ligne de l'alinéa 12a) par ce qui suit:

«moyens ayant trait au financement du pipe-line, compatibles avec l'alinéa 3g) et le paragraphe 21 (2) de la présente loi; notam-».